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Краткая аннотация урока
УМК «English-6» Н.В. Юхнель, Е.Г. Наумова.
Урок проводится в 6 классе (5 год обучения). В группе 8 учащихся.  
Урок завершает тему «Природа». На уроке используются фронтальная, парная (групповая), индивидуальная формы работы. Применяются разнообразные формы заданий. Использованы интернет – ресурсы, а также материалы ресурсного центра гимназии г. Фаниполя: видео материалы, звуковые файлы «Звуки животных». Урок сопровождается мультимедийной презентацией. Домашнее задание на следующий урок дано в дифференцированной форме.
Цель урока: обобщение и систематизация знаний по теме «Природа».

Обучающие цели:
· повторение и активизация материала по данной тематике;
Развивающие цели:
· развитие монологической и диалогической речи (высказывания учеников).
· развитие логического мышления (заполнение таблицы);
Воспитательные цели:
· воспитание навыков самостоятельной работы.
· стимулирование познавательного интереса
Задачи:
Учебный аспект: 
· формировать и развивать коммуникативные умения учащихся на основе языковых, лингвострановедческих и социокультурных знаний и навыков: учить воспринимать на слух и понимать небольшие сообщения, активизировать изученный лексико-грамматический материал, расширить лексический запас, учить вести диалог, обмен мнениями;
Развивающий аспект:
· развивать языковые и познавательные способности, чувства и эмоции школьников, готовность к коммуникации;
· формировать логическое мышление, интеллектуальное развитие учащихся.
Воспитательный аспект:
· воспитывать интерес к учению и формировать познавательную активность;
· воспитывать интерес и любовь к животным, способность пробуждать творческие начала личности.
Оборудование для урока:
· Карточки с текстами о животных.
· Таблицы для заполнения учащимися сведений о животных.
· Карточки с изображениями животных.
· Аудиозапись звуков природы.
· Карта мира.
· Презентация к уроку.
· ПК 

Ход урока:
Wild Kingdom
 All woods are home to animals,
So we behaved like guests.
We only looked and never touched,
The birds, and rabbits, nests.
by Jeanne B. Hargell


1. Начало урока. Организационный момент.
Teacher: Good morning! Nice to meet you! How are you? I hope, you are fine, today we have a lot of things to find out. 
Учитель в начале урока спрашивает учащихся о их самочувствии, дети отвечают, используя фразы I’m well, thanks. Everything’s all right, thanks. и т.п. , настраивая учащихся на атмосферу иноязычной речи.
2. Введение в ситуацию урока и формулирование темы, целей и задач.
Warming-up.
Видео-упражнение для фонетической зарядки «Животные»
Teacher: Do you like animals? What groups of animals do you know? And what animals do you like? (Domestic and wild, mammals and fish, insects)
Учащиеся отвечают на вопросы учителя, любят ли они животных, каких животных они знают (домашние и дикие).
Pupils: e.g. I like animals. I like domestic animals. I like wild animals.
Teacher: Let’s play a game
Animals that Begin With…
Name a mammal that begins with B.
Name a mammal in the forest that begins with D.
Name a mammal in Asia and Africa that begins with E.
Name domestic animal that begin with H.
Name a bird that begins with E.
Name a reptile that begins with T.
Name two insects that begin with B.
Name a reptile that begins with S.
Name a bird that begins with P.
Name a fish that begins with S.
Name a mammal that begins with Z.
Teacher: So can you guess the topic of our lesson?
Pupils: e.g. Animals, the world of animals. I think we will talk about animals.
Teacher: You are absolutely right! We are going to read and talk about animals, their life in the wild and their relations with people. And you should answer the main question of today’s lesson: are you in charge on the Planet and what can children do to help nature.
Teacher: Have you ever heard sounds of a crocodile or a deer or a hippo? Now listen attentively and guess what animal you have just heard. Use the Perfect tence form in your answer. 
Учащиеся слушают звуки животных и птиц и строят свои предположения, используя фразу I think I’ve just heard a koala. Также используют фразы I guess…, To my mind…, In my opinion…(опоры на доске)
3. Восприятие и понимание речи на слух. Видео. 
Teacher: We all like animals. But many species of them are in danger. Do you know any endangered animals which need our help?
Pupils: I know tigers. I know pandas etc.
Teacher: Let’s watch a short film.
You see, fortunately, tigers are not extinct yet, but if people don’t stop killing these beautiful animals, we’ll be able to see them only in the museums.
Do you know why people kill animals?
Pupils: I think people kill animals because of their beautiful fur ant skin. 
4. Загадки про животных. Guess the animals. (Riddles)
Teacher:  We have just named many different animals; do you know where they live? Listen some riddles about animals and try to guess. Where do they live? You can use the MAP on the board.
Учащиеся отгадывают загадки про животных и отвечают на вопрос,  где они живут. Учитель обращает внимание учащихся на употребление артикля с географическими названиями – странами, континентами, океанами и морями и на особые случаи образования множественного числа имен существительных – deer, fish, sheep, species.
Teacher:
1. This animal can live without water for one week. It can walk in the desert without drinking water. It can do this because it has three stomachs that hold water. (camel)
Pupils: It’s a camel. It lives in Asia.
2. It is a big, graceful mammal. It  can run fast.  It has four long legs and a short tail.  The males have horns.  The babies have brown and white spots on their backs. Some people hunt and kill this animal.    What are they? (deer)
Pupils: It’s a deer. It lives in Europe and Africa.
3. This unusual animal is very good at jumping. It can jump twenty feet at one time. A grown up animal is five feet tall, but it can jump over a car. (kangaroo)
Pupils: It’s a kangaroo. It lives in Australia.
4. It is a very big animal. It lives in Africa and Asia. It has big ears and a long nose. It eats grass, branches and bamboo. (elephant)
Pupils: It’s a elephant. It lives in Africa.
5. This bird lives in Antarctica. It cannot fly but it can swim. It eats fish. (penguin) 
Pupils: It’s a penguin. It lives in Antarctica.
6. This wild animal lives worldwide. It has red fur and a bushy tail. Its favourite food is hare, chicken, but it also eats insects, fruit. (fox)
Pupils: It’s a fox. It lives worldwide.
7. It is the biggest animal in the world. It breathes air. It eats fish, squid or plankton. (whale)
Pupils: It’s a whale. It lives in the ocean.
[bookmark: _GoBack]Динамическая пауза
[image: ]Teacher: Let’s sing a song. “We’ve got the whole world in our hands”

5. Работа с текстом. Упражнение 3, стр. 42-44
Предтекстовый этап
Teacher: Look at the board. Can you ask and answer the questions you can see on it. Work in pairs.
Вопросы для учащихся записаны на доске.  Дети обсуждают их в парах, дают предварительные ответы.
Pupils: e.g. I don’t know.  I think panda’s favourite food is grass. I suppose beavers can’t see very well.
Текстовый этап (group and pair work)
Teacher: Open your books at page 42. These are short texts about animals. You will work in pairs. Each pair will get a text. Read it and complete the chart. Get ready to exchange information about your animal with your classmates. 
Каждый ученик читает предложенный текст и выписывает информацию о животном в таблицу. (Звучит фоновая запись пения птиц в лесу)
	ANIMAL
	PLACE
	SIZE
	FOOD
	CHARACTERISTICS
	NUMBER
	IN DANGER?
	OTHER INFORMATION
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Учащиеся обмениваются информацией и в результате беседы заполняют оставшиеся части таблицы

[image: ]5. Говорение. 
5.1 Знаниевая рефлексия по результату текстового и послетекстового этапов
6. Продуктивный этап. Животные Беларуси.
Teacher: Which of the animals live in Belarus? Are they endangered? Your task was to prepare short information about animals which live in Belarus. 
Pupils: e.g.  Foxes, bears, badgers and lynxes live in Belarus. Some of them are endangered.
Учитель спрашивает у учащихся, какие животные живут в Беларуси, какие из них находятся на грани вымирания.
7. Окончание урока. Домашнее задание.
Teacher: Your home task is written on the blackboard.
· 5-6- Speak about the animal you’ve read about at the lesson. You may use key word from you charts.  (рассказать о животном, о котором вы прочитали на уроке, используя опорные слова, используя таблицы.)
· 7-8- Speak about Belarusian animal you’ve heard about at the lesson. Explain your choice. (рассказать о животном Беларуси, о котором вы прочитали на уроке, и объяснить свой выбор)
· 9-10- Create mini project about Belarusian endangered animal.(создать мини проект о животном Беларуси, которое находится в опасности)
Teacher: Thank you very much for your work, you’ve done a great deal. Tell me, please, what you’ve got to know at the lesson.
Pupils: e.g. I’ve learnt about wild animals a lot. I’ve learnt about endangered animals. I’ve learnt how to describe animals.
8. Рефлексия. 
Teacher: Let’s look at the board and read the poem by Jeanne B. Hargell.  What did the author want to say to us? What should we remember?
Pupils: People should feed animals, and we shouldn’t kill animals.
Ребята используют грамматические структуры с глаголом should.  
[image: ]Teacher: I’m quite satisfied with your work at the lesson today. I’m pleased with answers and your work. Thank you for today’s lesson.
(Учитель сообщает отметки и комментирует их.) 
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\ by Jeanne B. Hargell





